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ACTA DE LA SESSIÓ DEL CONSELL MUNICIPAL DEL DISTRICTE 1

Núm.: 1/22
Caràcter: ORDINÀRIA
Data: 14 de març de 2022
Horari: De 18.30 h a  20.00 h 
Lloc: Casal Cívic Vapor Gran

Hi assisteixen:

Rosa Boladeras Domingo Presidenta

Josep Forn i Cadafalch Regidor de Districte

Jordi Armengol Sánchez Representant Grup Municipal PSC

Mariona Vigués i Julià Representant Grup Municipal Junts per Terrassa

Manuel Sánchez López Representant Grup Municipal Tot per Terrassa

Isabel Martínez Comas Representant Grup Municipal Ciutadans Terrassa

Mercè Puig Lecha Representant AV Antic Poble de Sant Pere

Juan Antonio Madolell Sánchez Representant AV Barri Universitari-Cementiri Vell

Eugènia Dinarès Archs Representant AV del Centre

Montserrat Trullàs i Rey Representant AV Pl. Catalunya - Escola Industrial 

Josep Pou Esquius Representant AV Vallparadís

Carles Amador Soria Representant suplent Associació de comerciants

Nuri Escudé Guil Representant AS d’entitats culturals

Teresa Casals Cienfuegos-Jovellanos Representant AS d’entitats culturals

Lídia Aguilera Líndez Representant AS d'entitats educatives

Rosa Rifà Sais Representant Comunitat educativa primària

Carles Cereceda Ferrés Representant Comunitat educativa secundària

Membres excusats:

Josep Serra i Marimon Representant Grup Municipal ERC-MES

Ramon Rius Torrella Representant AS d’entitats culturals

Laura Tamayo Garrich Representant AS d'entitats educatives

Membres absents:

Francisco Pozo Merino Veí barri Cementiri Vell

També hi assisteixen:

Cristina Álvarez Guerrero Cap del Servei de Coordinació de Districtes 

Manel Empresa INDIC

Sara Calvo Naharro Tècnica noves tecnologies del Servei de Qualitat Democràtica

Francesc Cayuela Vivancos Secretari

Ordre del dia

1. Aprovació de l’acta del Consell Municipal del dia 20 de desembre de 2022 
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2. Construcció col·lectiva de les propostes del procés participatiu "Amb tu, 
millorem els barris. Per una ciutat saludable"

3.   Informacions de Presidència
4. Precs i preguntes
5. Consultes de la ciutadania

Desenvolupament de la sessió

Obre la sessió la presidenta del Consell, la senyora Rosa Boladeras, dóna les gràcies a tots els
consellers i conselleres  per  la seva assistència. 

Comenta que avui  tindrem molta feina amb la priorització de les propostes del procés dels bar-
ris saludables i seré breu, miraré de passar via. Tot i així, no puc deixar de comentar que dei-
xem la Covid, però ara tenim la guerra a Ucraïna. 

Respecte a Ucraïna dir-vos que l'Ajuntament de Terrassa ha subscrit dues declaracions relacio-
nades amb la invasió d'Ucraïna, una promoguda des de del Fons Català de Cooperació al Des-
envolupament i la Xarxa d'alcaldes i alcaldesses per la Pau de Catalunya, i l'altra que ha estat
consensuada entre tots els Grups Polítics Municipals a l'Ajuntament de Terrassa.

Les declaracions són un reflex del que sentim i compartim la immensa majoria de terrassencs i
terrassenques i expressen la solidaritat de la ciutat de Terrassa amb tota la població d'Ucraïna
així com també, molt especialment, amb els terrassencs i terrassenques d'origen ucraïnès, en
aquests moments d'incertesa i de dolor marcats per l'inici d'una guerra que no té cap mena de
justificació ni de sentit.

Refermen el compromís profund de Terrassa amb la pau, el diàleg, el respecte i els drets hu-
mans com a valors fonamentals de la nostra societat i molt especialment d'Europa, ja sigui en
moments d'estabilitat o de crisi.

L’Ajuntament de Terrassa s’ha posat a disposició del Govern de la Generalitat de Catalunya per
acollir refugiats de nacionalitat ucraïnesa.

De fet si heu seguit les notícies, la Generalitat va escollir Terrassa dimarts passat per anunciar
un procés accelerat d’acollida de menors d’Ucraïna.

La ciutat va rebre dimecres el primer contingent important de nens i nenes que arriben a Cata-
lunya. Es tracta de més de 90 infants procedents de la ciutat de Nikopol, en una operació impul-
sada per l’ONG Terrassa Ajuda Nens d'Ucraïna (TANU), que té prop d’un centenar de famílies
disposades a donar acollida als petits. 

A la web municipal (terrassa.cat/conflicte-ucraina) trobareu informació actualitzada sobre les
campanyes del conflicte d'Ucraïna, podeu expressar els vostres dubtes sobre el tema i oferir
també la vostra ajuda o col·laboració mitjançant un formulari.

Amb a Generalitat i la Diputació, mitjançant les biblioteques, també farem un treball d’acolliment
a tots els nens i nenes ucraïnesos, ja sigui explicant contes  en ucraïnès,  amb publicacions
ucraïneses i també amb el bloc Cultura del servei de Cultura els ajudarem a fer rutes culturals
per la ciutat. 

1. Aprovació de l’acta Consell Municipal del dia 20 de desembre de 2021

La presidenta obre aquest punt de l’ordre del dia i pregunta si hi ha alguna esmena a fer a l’acta
de l’ anterior reunió del Consell Municipal de Districte. Com no n’hi ha cap, s’aprova  l’acta.
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2. Construcció col·lectiva de les propostes del procés participatiu "Amb tu, millorem els
barris. Per una ciutat saludable"

La senyora Rosa Boladeras explica que l'Ajuntament va posar en marxa aquest procés partici -
patiu amb la ciutadania, les entitats i els col·lectius amb la fita d'aconseguir una ciutat i uns bar-
ris més saludables. 

Un dels objectius del procés era també aprofitar-lo per donar als consells un paper més actiu i
més rellevant com a espai de deliberació i de construcció col·lectiva de les idees o les propos-
tes presentades per la ciutadania.

Recordeu que el contingut de les propostes presentades per la ciutadania havia de complir uns
requisits previs es va fer una primera selecció perquè fossin legals i de competència municipal
etc.

Passo la paraula al Cesc que ens farà cinc cèntims dels objectius de la sessió d’avui 

Francesc Cayuela explica que  la finalitat de la sessió d’avui és la de treballar les propostes de
manera col·lectiva, ordenar-les i prioritzar-les per fer arribar a l'equip de govern la vostra deci-
sió.

Avui posarem l' èmfasi en el treball col·lectiu en compartir les diferents sensibilitats del Consell
respecte de les propostes.

Abans de començar amb aquesta feina, m'agradaria posar en valor el que vam fer al desembre,
que si recordeu estava previst fer una sessió presencial, però finalment i a última hora es va
prendre la decisió de fer-la virtual per culpa de la Covid i vam haver d’improvisar força.

Tot  i  així,  en aquella  sessió  vam poder fer  una lectura de totes les propostes i  vam tenir
l'oportunitat de que els proposants presents ens expliquessin la seva idea.

També vam fer una ronda sobre el que us suggeria el concepte de barri saludable. 

Vam recollir per exemple que un barri saludable era:

Un barri net, respectuós amb el medi ambient, que fos segur, ben comunicat, sense saturació
del trànsit  rodat,  que facilités la interacció entre el  veïnat,  un lloc on la gran majoria de la
ciutadania es comportava de manera cívica, uns barris que treballen i que es preocupen de la
qualitat de vida de les persones, etc.

Per últim recordar que com que no vam poder fer cap dinàmica conjunta sobre les propostes,
se us va enviar un formulari amb dues preguntes per conèixer o endinsar-nos una mica més en
el contingut de cadascuna de les propostes. 

Una pregunta versava sobre la connexió de la proposta amb el concepte de barri saludable i
l’altra sobre el recorregut de la proposta dins del districte 1. 

Doncs bé, tota aquella informació ens ha estat d'utilitat per acabar de configurar les propostes
que avui treballarem. Propostes que els diferents serveis municipals han treballat des del punt
de vista de la viabilitat. 
Han estudiat si algunes es podien agrupar per versemblança en la temàtica o en la necessitat
proposada o si el servei ja tenia previst executar-la.

Amb tota aquesta informació, serà amb la que treballarem avui, però de manera col·lectiva, que
sempre és molt més enriquidora i  dona ple sentit en aquest procés. 

Vosaltres sou els que teniu l’última paraula sobre les propostes i la seva priorització.
I dit això passo a presentar-vos al sr Manel Ruiz, de l’empresa INDIC, que tal i com indiquen les
sigles de l’empresa estan especialitzats en iniciatives  i dinàmiques comunitàries.
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El senyor Manel Ruiz pren la paraula i comença la fase de construcció col·lectiva (Annex 1)

La senyora Rosa Boladeras agraeix  la feina feta a la sessió del Consell. Informar que el llistat
de propostes col·lectives prioritzades es farà  arribar  a  tot  l'Equip  de Govern que tenint  en
compte la priorització dels Consells, estudiarà i decidirà les propostes a executar.

Finalitzada la valoració i selecció de propostes es farà retorn als Consells i posteriorment es
traslladaran als Serveis Municipals competents per tal que les incloguin en el seu pressupost.
Per últim, es farà retorn a les persones participants, es publicarà el resultat del procés i es
recollirà la valoració de les persones i els òrgans participants.

Es podrà fer seguiment de tot el procés a la Plataforma Participa Terrassa.

Torn obert de preguntes sobre aquest punt.

3. Informacions de Presidència

La senyora Rosa Boladeras obre aquest punt de l’ordre del dia i passa la paraula al senyor
Josep Forn.

El senyor Josep Forn informa:

Inauguració plaça Hedy Lamarr

Com alguns ja sabeu perquè va sortir a la premsa, vam inaugurar la plaça Hedy Lamarr  a
l’espai de l’antiga fàbrica Flotats, una plaça pública que es posa a disposició de tot el veïnat i
del  campus  universitari.  Aquesta  nova  plaça  va  comptar  amb  un  procés  participatiu  on  la
comunitat  universitària  va  escollir  el  nom de  Hedy Lamarr,  que va  ser  actriu  de  cinema i
inventora austríaca amb una gran contribució a la societat relacionada amb el camp de les
comunicacions sense fils, en concret, va ser coautora de la tecnologia en la qual es basa el Wi-
Fi  modern.  La nova plaça compta amb una zona infantil,  500 metres quadrats  de gespa i
diferent mobiliari urbà.

Adjudicacions fons europeu Next Generation

El Ministeri de Transports de l'Estat ha resolt provisionalment la concessió d'ajudes del fons eu-
ropeu del Pla de Recuperació, Transformació i Resiliència per a temes de mobilitat.

Està previst que la ciutat rebi un total de 8,9 milions d'euros que ens hem de gastar els propers
tres anys amb obres de vianalització de carrers i millora de l'accessibilitat d’alguns trams de
carrer. 

El senyor Josep Forn comenta que ja teniem pressupostats 3 milions, però amb a quests gaire -
bé 9 més, podrem fer moltes de les coses que estaven planificades per fer-les en 5, 6 o 7 anys.
Pel que fa al districte 1, els ajuts preveuen projectes de vianalització i millora del Passeig del
Comte d'Ègara i dels carrers de la Font Vella, del Forn, del Vall, del Portal Nou i de la Mina.
També la millora de l’accessibilitat del carrer de Cervantes, del Col·legi i de Sant Francesc. Dir-
vos també que hi ha unes altres propostes  de Next Generation que també s’han presentat Per
exemple, n’hi ha una de Turisme que en primera instància no ha entrat, però ara aquest any, la
tornem a presentar. Si això entrés, tindríem altres espais on intervindríem per guanyar més es-
pais per als vianants, perquè moltes d’aquestes accions van per aquí, treure els cotxes i gua-
nyar espai per les persones. 

Obres carrer de Sant Llorenç

Només manca asfaltar i està previst que les obres finalitzin aquesta setmana. Val a dir que
cada vegada que es fan intervencions d'aquest tipus es guanya espai verd i les places dures
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tendeixen a anar desapareixent. A la plaça del Vapor Ventalló apareixeran pocs metres de
verd, però si que hi hauran nous parterres i plantes.

Pla director entorns Vapor Albiñana 

Estem fent un pla director als entorns del Vapor Albiñana, zona del carrer de Montserrat,de
Sant Gaietà, un sector de la ciutat que es troba al centre- nord, tocant a Vint-i-dos de Juliol que
era la part del Centre més degradada, en el sentit que hi havia una barreja d’activitat industrial,
nous edificis, zona residencial, etc. L’objectiu de l’equip de Govern és ampliar el Centre cap al
nord de la ciutat i aconseguir que aquesta zona sigui molt més agradable d'accedir-hi. S'ha
començat per fer un Pla director,  un estudi  de la situació de totes les naus,  del  seu valor
patrimonial, què es pot urbanitzar i què no, quin és el mix d'activitat que ha d’estar permesa,
etc. Quan estigui enllestit,  ja us el donarem a conèixer. El Pla Director s’ha fet de manera
participativa amb els usuaris, usuàries i persones residents.

Preparació Fira Modernista 

Ja fa dies que hi estem treballant en l'organització de la Fira Modernista. Serà el primer cap de
setmana de maig com ja ve sent habitual. Recuperem la presencialitat de les activitats amb la
normalitat que teníem abans. Aquest any es dedica als 120 anys de la posada de la primera
pedra de l’Escola Industrial. Per aquesta raó, hem estès la fira més enllà del que seria la casa
Baumann i incorporem la zona universitària.

4. Precs i preguntes

El senyor Josep Pou explica que una veïna que viu al carrer Salvador Busquets es queixa de la
problemàtica que tenim amb el tema de velocitat i això també passa al carrer de Salmerón. Els
veïns estem neguitosos i volem saber si es farà algun tipus d'actuació.

El senyor Josep Forn diu que les ajudes del Next Generation contemplem poder fer accions
preventives i de seguiment en situacions com aquestes. A més a més, aquests carrers formen
part de la Zona de Baixes Emissions i s'hauria d'evitar que hi passin molts més cotxes. 

El senyor Josep Pou comenta que passen a 80 per hora. 

La senyora Núria Escudé informa que la comissió d'entitats del Districte ha decidit que aquest
any la festa del districte sigui a plaça de Hedy Lamarr, el dissabte dia 22 d'octubre pel matí.
 
El dissabte 2 d'abril hi ha la Culturassa a la plaça del Rector Homs hi participarem amb tots els
grups de cultura popular i també amb la col·laboració de l'Associació de Veïns. 

La senyora Núria Escudé continua i diu que al  passeig del Comte d'Ègara, a l’altura de la
pastisseria i cantonada carrer del Passeig, s’ha canviat de lloc un cediu el pas i no funciona
perquè els vehicles se’l  salten.  Ara resulta que els que ho fem bé, som els que ens hem
d'esperar. 

El  senyor Josep Forn comenta que ell  també s'hi  ha trobat.  Em van justificar  alguna cosa
semblant com que s'han de fer obres, però és fa difícil d'entendre. Si us sembla bé, del Consell
de Districte podem traslladar la petició de que no entenem aquest canvi.

La senyora Rosa Boladeras informa: 

Festival de Jazz
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Estem en ple festival de Jazz, que acaba el pròxim dia 27. Malauradament,  aquest any encara
no hi ha plena normalitat i per tant no hi haurà picnic jazz de Vallparadís, però si que hi haurà al
Parc de Sant Jordi una jornada de cloenda. Us animem a participar-hi.

Diada Sant Jordi

La Diada de Sant Jordi ja l’hem treballada amb totes les floristeries i les llibreries i que serà ja
amb plena normalitat. En tenim moltíssimes ganes de que arribi.

També recordar-vos que a part de la Culturassa, que és fantàstic que puguem tenir aquesta
festa  al  carrer,   per  primera vegada la  coordinadora  de cultura  catalana i  la  coordinadora
andalusa faran plegades el 19 i 20 de març una activitat al Recinte Firal en solidaritat i suport a
l’Illa de la Palma. Us animem a col·laborar-hi en aquest acte. 

La senyora Núria Escudé diu que us enviarem el programa que ha sortit avui.

5. Consultes de la ciutadania

No hi ha consultes de la ciutadania

La senyora Rosa Boladeras s'acomiada i dona les gràcies als consellers i conselleres per la
seva assistència.

La presidenta aixeca la sessió, de la qual, com a secretari, estenc aquesta acta.

Secretari Presidenta

Francesc Cayuela Vivancos Rosa Boladeras Domingo
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